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întoarcere către Dumnezeu [și] se întoarce, Dumnezeu îl primește. Dacă  își  continuă  această  stare  de 

umilință, de recunoaștere a păcatelor sale, Dumnezeu îl spală și îl curăță  tot și rămâne înaintea Lui 

curat  și  luminos  și  poate  ajunge  la  o  viață  de  sfințenie. 

Părintele  Sofian,  Editura  Bizantină, 2007,  București  

Să alergăm, să ne sârguim ca să plăcem Domnului pentru toate; 

iată în mâna noastră este şi viaţa şi moartea. Să ne ajutăm unul pe altul 

deapururea la slujbele cele orânduite, că în faptele mâinilor voastre este 

mântuirea şi pierzarea, în petrecerea voastră bună este mântuirea 

voastră, în dragostea curată a unuia către altul, este odihna sufletească. 

Pentru că unde este dragostea, acolo este şi legătura păcii şi toată 

răutatea se izgoneşte, iar unde nu este dragostea, acolo este urâciunea şi 

diavolul şi vorbele în zadar şi toate patimile. Deci, să păzim hotărârile, 

canoanele şi poruncile Mântuitorului, să umblăm după pravilă şi nu 

afară de canoane în voile noastre, mâncând şi bând rău şi ca cei 

fărădelege vieţuind. 

(Sfântul Teodor Studitul) 

Fiul lui Dumnezeu a sosit pe pământ şi S-a făcut om, pentru ca pe 

om să-l înalţe la cer, să-l facă iarăşi locuitor al raiului, redându-i starea 

de neprihănire şi integritate dintru început şi ca să-l unească cu Sine. 

Aceasta se înfăptuieşte prin lucrarea harului lui Dumnezeu, care   este 

dat prin Biserică, dar este nevoie şi de strădania omului. Dumnezeu îşi 

mântuieşte creaţia căzută prin iubirea Sa faţă de ea, dar este necesară şi 

iubirea omului faţă de Ziditorul său, fără de care nu poate să se 

mântuiască. Năzuind către Dumnezeu şi lipindu-se de Domnul prin 

smerita lui iubire, sufletul omului primeşte o putere curăţitoare de 

păcate, care îl întăreşte în lupta cu păcatul până la biruinţa deplină. La 

această luptă ia parte şi trupul, care astăzi este vas  şi armă a păcatului, 

dar este menit să devină armă a dreptăţii şi vas al sfinţeniei. Şi astăzi, 

Ioan Botezătorul îl cheamă pe fiecare dintre noi: „Pocăiţi-vă, că s-a 

apropiat împărăţia Cerurilor”.  

Pocăiţi-vă, ca să vă  desfătaţi în luminoasele şi veşnicele cămări ale cinei Mielului» junghiat 

pentru păcatele întregii lumi, şi ca să nu împărţiţi cu diavolul cina răutăţii şi a chinurilor tartarului (în 

gheenă), în întunericul de nepătruns. 

 (Sfântul Ioan Maximovici) 

Hristos este nedespărţit de omul suferind tot atât pe cât este porunca 

dragostei de Dumnezeu nedespărţită de porunca dragostei de aproapele. 

Mântuitorul nu Se desparte de cei pentru care a vărsat Preacuratul Său 

Sânge, pentru care Şi-a dat sfânta Sa viaţă. 

El nu Se desparte nici acum de noi, împărtăşindu-ne Trupul Său şi 

Sângele Său prin Taina Sfintei împărtăşanii, aducându-ne prin aceasta în 

unire cât se poate de strânsă cu Sine şi pregătindu-ne astfel să ne întâlnim 

cu El când va veni a doua oară ca să ne judece. 

Să ne îngrijim dinainte ca înfricoşătoarea Judecată să fie pentru noi nu 

grozăvie de neîndurat, ci bucurie. Să trăim în aşa fel ca înfricoşătoarea 

Judecată şi trâmbiţa arhanghelului să nu ne sperie, ci să ne aducă mare 

bucurie, şi să cântăm cântare Judecătorului Veşnic, Drept, Care va da 

fiecăruia după faptele sale. Amin. 

(Sfântul Luca al Crimeei) 

 


